
Gemeente alleen oog voor voordelen NGB
“Spiraal van wantrouwen”
Doordat er te weinig dialoog was tussen de voor- en tegenstanders van het LOG Witveld en de 
vestiging van een NGB, is er een spiraal van wantrouwen ontstaan. De gemeente Horst aan de Maas 
moet proberen zich te verplaatsen in de belevingswereld van de tegenstanders om zo het gesprek 
open te houden. Dat concludeert professor Katrien Termeer van Wageningen Universiteit in het 
rapport “Politieke besluitvorming over het Landbouwontwikkelingsgebied Witveldweg in de 
gemeente Horst aan de Maas”. Op verzoek van de gemeente onderzocht zij het 
besluitvormingsproces rondom het LOG en de eventuele vestiging van een Nieuw Gemengd Bedrijf 
aan de Witveldweg. De felle weerstand tegen het LOG had het gemeentebestuur namelijk verrast. 
Volgens Termeer komt dat omdat het college zo overtuigd was van het innovatieve karakter van het 
NGB, dat zij de nadelen voor de bewoners onderschat heeft. Dat zorgde voor nog meer onrust, met 
als gevolg dat beide partijen elkaars standpunten niet wilden erkennen. ‘Alle informatie wordt 
negatief geïnterpreteerd. Er ontstaat een sfeer van stemmingmakerij en er wordt niet meer naar 
elkaar geluisterd. Elk is overtuigd van zijn eigen gelijk.’ Volgens Termeer is het van belang dat er 
een moment van zelfreflectie komt. ‘Anders komen we straks in een spiraal van wantrouwen 
terecht. Het is belangrijk dat er verder gekeken wordt naar de argumenten die steeds zijn gebruikt.’

Leren
Op 12 februari 2008 keurde de gemeenteraad van Horst aan de Maas de gebiedsvisie goed voor een 
zogeheten Landbouwontwikkelingsgebied (LOG) nabij Grubbenvorst. Tegelijkertijd diende zich 
een initiatief aan voor de vestiging van een ‘Nieuw Gemengd Bedrijf’ (NGB) in dit gebied. De 
besluitvorming over het LOG (en daarmee de mogelijke komst van een NGB) veroorzaakte 
plaatselijk veel onrust en protest en haalde ook de landelijke media. Het gemeentebestuur van Horst 
aan de Maas vroeg Wageningse bestuurskundigen om de besluitvorming te evalueren om ervan te 
leren voor ‘moeilijke processen’ in de toekomst. Burgemeester Kees van Rooij geeft aan dat de 
resultaten uit het onderzoek kritisch worden bekeken. Het rapport wordt ook aan de gemeenteraad 
aangeboden.
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